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Den viktigaste frågan för mig är hur SLU kan utveckas så att universitetet kan möta framtidens 
utmaningar och de forskningsfrågor som dessa ger upphov till, inte bara dagens. Jag vill se 
universitetet som en proaktiv aktör, inte reaktiv, där vi genom vår forskning och utbildning är berett på 
att snabbt möta samhällets behov av kunskaper inom våra kärnområden, dvs. markanvändning, 
hållbart nyttjande av naturresurserna och hållbar utveckling. Sektorsnära forskning är viktig, men får 
inte dominera över behovet att kunna möta framtidens forskningsfrågor. 
 
De stora framtidsutmaningarna är ofta tvärsektoriella och tvärvetenskapliga, men kräver också 
ingående disciplinära kunskaper. Jag anser att SLUs sektorsroll behöver vidgas utanför de traditionella 
näringarna, och inkludera bl.a. miljösektorn, markanvändning, urban och rural planering, och förstås 
produktionssystem inom skogs- och jordbruk samt vattenbruk. Jag vill stödja forsknings- och 
utbildningssamarbeten mellan sektorerna så att de gemensamt kan studera framtidens forskningsfrågor 
och utmaningar. SLU behöver därför också ha starka enheter inom samhällsvetenskaperna inom våra 
specialområden, exempelvis landsbygdsutveckling och hållbar förvaltning. 
 
Jag vill involvera universitetets anställda i de förändrings- och strategi-processer som kan behövas för 
uppnå detta. Detta kommer att ta tid, och det är lämpligt att börja arbetet redan 2017. De nya 
framtidsplattformarna blir några av många viktiga pusselbitar i detta. 
 
Jag vill också värna (det som finns kvar av) kollegialt styre på universitetet mot näringslivets 
styrmodeller. Att involvera universitetets personal i strategiarbetet är ett sätt att göra alla delaktiga, så 
att strategin inte blir ett internt dokument av några få som huvudakligen reagerat utifrån 
förväntningarna i nästa forskningsproposition, eller dagens önskemål från departement eller olika 
sektorer. En stark forskning och utbildning på lantbruksuniversitet borde kunna ligga före politiken 
och bidra med kunskapsunderlag till politik och olika sektorer kring de långsiktiga hållbarhets- och 
markanvändningsfrågorna.  
 
Jag har arbetat på SLU sedan 1989, och har god erfarenhet av både skogs- och jordbruksforskning. Jag 
är professor i ekologisk miljövård sedan 1995 vid institutionen för ekologi i Uppsala. Jag har c:a 15 
års erfarenhet av tvärvetenskaplig forskning och tvärvetenskapliga rådgivande eller utvärderings-
grupper, exempelvis i VRs tvärvetenskapliga beredningsgrupp för biologisk mångfald 2004-07, och 
fram till i år i Östersjöstiftelsens forskningsdelegation som enda naturvetare. Jag har varit medlem i 
styrgruppen för Framtidens Lantbruk, där vi bland annat arbetade med framtidsscenarier som underlag 
för ett forskningsprogram. Jag har också byggt upp ett antal kurser inom ekologi- och 
naturvårdsområdet, och inom det med Uppsala Universitet gemensamma mastersprogrammet för 
hållbar utveckling.  
 
Engelska 
 
As I see it, the most important question for SLU is how the university can address the major future 
challenges and the research needs these entail, and not only today’s questions. I want the university to 
be a pro-active actor, not reactive, that is prepared to rapidly meet society’s needs for scientific 
knowledge in our core areas, i.e. land use, sustainable use of natural resources and sustainable 
development. While research directly addressing the daily needs of our traditional sectors is important, 
it cannot be allowed to dominate the need to address the large long-term research challenges.  
 
The future challenges are usually inter-sectorial and inter-disciplinary, but they also require in-depth 
disciplinary knowledge. I believe that our sector-role needs to be extended outside the traditional 
sectors, and include, e.g., the large environmental sector, land use, urban and rural planning, and – of 
course – production systems in forestry, agriculture and aquaculture. I want to support research 
collaborations between the traditional and the new sectors. Therefore, the university needs strong 



social science competence within our core areas, like rural development and planning and 
management for sustainable land use. 
 
I want to to involve the employees at the university in the processes needed to make these changes 
happen, especially in the university’s strategy processes. This will take time and should begin already 
during 2017. The new future platforms will play an important role, but far from the only one. 
 
I want to protect (what is left of) the ”collegial governance” of the university against steering models 
developed in the private sector. Involving the university’s employees in strategy development is one 
way of doing this. This will ensure that the strategy is the university’s, not just an internal document of 
a few, largely based on expectations of the next research proposition or the immediate wishes from 
ministries or sectors. SLU should be able to rapidly provide knowledge on sustainablility and land use 
issues when it is asked for by society.  
 
I have worked at SLU since 1989. I have extensive experience of research in both forestry and 
agriculture. I am professor in ecology and environmental research at the department of ecology in 
Uppsala, and have approximately 15 years’ experience of inter-disciplinary research, advisory boards, 
research evaluation, and education. I have been a member of the steering group for the Future 
Agriculture program, in which we, for example, used scenarios to develop a research program.  
 
 


